

דבר המערכת

לקוחות וידידים יקרים,

עלון זה הוא בסיסן פתיחת שנת המס 2012, בהתייחסות לשינויי החקיקה בעקבות המלצות ועדת טרכטנברג. במאמר הראשון מספר תזכורות בנושאי מס, הרלוונטים עד ליום 31/1/12. המאמר השני מפרט את שינויי המס בעקבות המלצות ועדת טרכטנברג, שיצאה בקול ענות גבורה והסתיימה בקול ענות חלושה.

תזכורות מס - חודש ינואר 2012

מס מופחת על שכר דירה למגורים

סעיף 122 לפקודת מס הכנסה, מאפשר לשלם מס סופי בשיעור של 10% מ"מחזור ההכנסות" מדמי-שכירות, מהשכרת דירות לצרכי מגורים. אין תקרה בסעיף, וניתן בכל גובה הכנסה שהיא ("מדמי שכירות למגורים") לשלם מס סופי של 10%, בתנאי שלא מדובר ב"הכנסה מעסק" (בהתאם ל"מבחנים" השונים שנקבעו בפסיקה). התנאי בסעיף הוא תשלום המס עד 30 יום מתום שנת-המס, דהיינו עד ליום 30/1/2012. להזכירכם, הכנסה מדמי-שכירות למגורים עד 4,790 ₪ לחודש (בשנת 2011) פטורה



תיקוני חקיקה בעקבות המלצות ועדת טרכטנברג

שינויים במיסוי

ביום 6/12/11 אישרה הכנסת חלק מהמלצות ועדת טרכטנברג בחוק לשינוי נטל המס, שנכנס לתוקפו ביום 1/1/12. במסגרת החוק בוטלו הפחתות המיסים שהיו צפויות בשנים הבאות. מס חברות חזר להיות 25% (כמו שהיה בשנת 2010, לעומת 24% בשנת 2011, ו-23% שהיה אמור להיות בשנת 2012). בדרגות המיסוי ליחיד הפחתתו 2% מבעלי ההכנסה הבינונית (14,070-8660 ₪ בחודש ביגיעה אישית: 21% לעומת 23% בשנת 2011) ונוספו 3% לבעלי ההכנסה הגבוהה (מעל 40,790 ₪ בחודש: 48% לעומת 45% עד כה). שאר הדרגות נשארו כשהיו. המס על רווח הון ודיבידנד גדל ל-25% (לעומת 20% עד כה) ולבעל מניות מהותי - 30% (לעומת 25%). ריבית על נכס שאינו צמוד (פק"מ) נשארה 15%. לפנסיונרים (מעל גיל 64) הוגדל הפטור על הכנסה מריבית לפי סעיף 125, ל-13,000 ₪, אם אחד מבני הזוג פנסיונר, ו-16,000 ₪ אם שניהם מעל גיל 64 (לעומת 8,000 ₪ ו-12,000 ₪ עד כה). תקרת התשלום לביטוח לאומי הוקטנה מהכנסה של 73,400 ₪ (פי 9 מהשכר הממוצע) ל-40,790 ₪ (פי 5 מהשכר הממוצע). זו חזרה למצב שהיה עד אמצע שנת 2009.

נקודות זיכוי לילדים

בנוסף לנקודות הזיכוי (נ"ז) שקיבלה האם עד היום (נ"ז מגיל שנה ועד גיל 18, וחצי נ"ז בשנת הלידה ובשנת הבגרות), תקבל האם נקודה נוספת בעד כל ילד מגיל שנה ועד גיל 5. לאב יוענקו 2 נ"ז בעד כל יולד בן שנה עד שנתיים ונקודה אחת בשנת הלידה ובשנה בה מלאו לו שלוש. בחוק התייחסות מפורטת למקרים של

מס הכנסה שלילי 2012 (עבור שנת 2011)

בשנת המס 2012 החוק חל על כל שכיר או עצמאי (גם גבר), שבשנת המס 2011 הייתה לו הכנסת עבודה או הכנסה מעסק של 6500-2000 ₪ בחודש, ועמד בתנאים הבאים:

גיל 23 ומעלה עם ילדים, או גיל 55 ומעלה, גם ללא ילדים.

בשנת המס 2011, לא הייתה בבעלותו או בבעלות בן/ בת זוגו זכות במקרקעין (דירה, חנות, מגרש וכדומה) בישראל או מחוץ לישראל, שחלקם בה עולה על 50%, מעבר לדירת מגורים יחידה. החוק אינו חל על מי שעובד אצל קרוב משפחה, או בחברה שבשליטת קרוב משפחה (מעל 10%), גם אם עובד במקביל אצל מעסיק אחר "קרוב" לעניין זה הוא: בן זוג, אח, אחות, הורה, הורי הורה, צאצא, צאצאי בן הזוג ובן זוגו של כל אחד מהם.

דוגמאות לגובה המענק החודשי

הכנסה חודשית ממוצעת	עם 2 ילדים	עם 3 ילדים
עד 2000	0	0
2001	80	120
2500	161	238
3000	241	355
3470-4630	320	460
5000	235	372
5500	120	256
5934	20	20
5935-6502	לא יתקבל מענק	לא יתקבל מענק
מעל 6503	לא יתקבל מענק	לא יתקבל מענק

הסכומים נכונים לפי המדד הידוע ב- 1/6/2011 וייתעדכנו ב- 1/6/2012, בהתאם להוראות החוק. הסכומים הנ"ל מתייחסים למי שאין לו הכנסות נוספות (שאינן משכורת או הכנסה מעסק). לעניין חוק זה ילד הוא מי שטרם מלאו לו 19 שנים ביום 31/12/11.

אופן הגשת התביעה

את התביעה אפשר להגיש ללא תשלום בכל סניף דואר עירוני (לא בסוכנות הדואר בישוב). יש להצטייד בתעודות זהות וצילום שיק, או אישור מהבנק המעיד על ניהול חשבון על שמך. התביעה היא אישית ואין שום אפשרות להגיש עבור מישהו אחר, גם לא בן זוג או מייצג.

סיפורי הצלחה

לכבוד

משרד רו"ח פויכטונגר.

גבי יופעה שלום,

הייתה לי הזכות לעבוד אתכם- כשפתחתי את העסק הראשון שלי.

ועל כך מגיעה לכם הברכה.

על המסירות, היעילות, הסדר והמקצועיות.

בברכה,

עופר נדב

"גרייט שיפ" - בני אפרים 228 אפקה.

ממס, ולהכנסות גבוהות יותר ישנם שלושה מסלולי חישוב. כדאי להתייעץ עם רואה החשבון שלכם בנוגע לצורת הדיווח המומלצת.

רווחי הון שלא נוכה מהם מס

נישום החייב להגיש דוח שנתי למס-הכנסה, והיו לו הכנסות מני"ע שלא נוכה בגינן מס, יגיש דיווח על רווחי-הון בדוח חצי-שנתי. בגין החודשים יולי עד דצמבר 2011, יש להגיש את הדוח עד ליום 31/1/2012. ראה סעיף 91(ד)(ג2)(ב) לפקודת מס הכנסה.

תשלום מקדמות 2011 ללא ריבית והפרשי הצמדה

עד ליום 31/1/2012 ניתן לשלם למס-הכנסה את יתרת "חוב המס" בגין שנת 2011, ולקבל פטור מלא מריבית והפרשי-הצמדה, בגין תשלומים אלו. ראה סעיף 187(א)(א1) לפקודה.

הצגרת עוסק פטור

לפי תקנה 15 לתקנות מס ערך מוסף (רישום), תשל"ו 1976 - "עוסק פטור" חייב להצהיר עד ליום 31/1/2012 מה היה "מחזור העסקאות" שלו בשנת 2011.

תשלומים סוציאליים לשנת 2011

לפי סעיף 18(א) לפקודה, בכדי ש"תשלומים סוציאליים" לקופת-גמל יוכרו כהוצאה בשנת המס 2011 (בגין שכר 12/11) יש לשלם לקופת-הגמל עד ליום 31/1/2012.



הורים פרודים ומשפחות חד - הוריות. בשנת 2011 ערך נקודת זיכוי היה 2508 ₪ לשנה (הנחה במס).

להלן טבלה המסכמת את נקודות הזיכוי לילדים.

גיל הילד	אב נשוי	אם נשואה	הורה אחד (יתום)	חד הוריה השני (בחיים)	חד הוריה התומך בילד שאינו בחזקתו
שנת לידה	1	½	2½	1½	2
1	2	2	5	3	3
2	2	2	5	3	3
3	1	2	4	3	2
4	0	2	3	3	1
5	0	2	3	3	1
6 עד 17	0	1	2	2	1
18	0	½	1½	1½	1
פרוט נקודות הזיכוי שניתנו	פעוט ילדים	חי בנפרד, פעוט, ילדים	חי בנפרד, פעוט, ילדים	חי בנפרד, ילדים	כלכלת ילדים, פעוט

יש למסור לפקיד הדואר את הפרטים הבאים:

- האם עבדת כעצמאי בשנת המס המדוברת?
- כמה מעסיקים (כולל עבודה במשק בית) היו לך ולבן זוגך באותה שנה?
- כתובת דואר ופרטי חשבון בנק אליו יועבר המענק מסירת ידיעה כוזבת היא עבירה פלילית שדינה עד שנת מאסה, ובנוסף תישלל הזכות למענק לשלוש שנים.

מועד הגשת התביעה

את התביעה עבור שנת 2011 אפשר להגיש עד ליום 30/9/12. בתוך 90 יום מהגשת התביעה או עד 15/7/12 (כמאוחר בהם) תקבע רשות המיסים את הזכאות וגובה המענק. שכירים יקבלו את המענק בשנים עד ארבעה (תלוי במועד הגשת התביעה) תשלומים שווים במועדים 15/7/12, 15/10/12, 15/1/13, 15/4/13. לעצמאי יקוזז סכום המענק מהמס בו יתחייב בארבע השנים הבאות. יתרת המס שלא קוזזה, תינתן בשנה החמישית בניכוי 25%.

מעסיקים

כדאי לבעלי עסק המעסיקים עובדים במשכורות ברוטו עד 6500 ₪ ליידיע את עובדיהם בדבר האפשרות של הגשת בקשה למס הכנסה שלילי ובכך לאפשר לעובדיהם להנות מהטבות אלה.

פרטים נוספים אפשר למצוא באתר מס הכנסה, שם יש סימולטור לבדיקת המענק הצפוי, ובמוקד טלפוני 4954* (כוכבית מסים) או 02-5656400.

